
souhlásky API č. samohlásky API č. souhlásky API č. samohlásky API č. 

p /p/ /p/ i, y /i/ /i/ p /p/ /p/ i, y /i/ /i/ 

b /b/ /b/ u /y/ /ü/ b /b/ /b/ u /y/ /ü/ 

m, mm /m/ /m/ ou, où /u/ /u/ m, mm /m/ /m/ ou, où /u/ /u/ 

f, ff, ph /f/ /f/ eu /ø/ /o ̣̈/ f, ff, ph /f/ /f/ eu /ø/ /o ̣̈/ 

v /v/ /v/ eu, œ, œu /œ/ /ö/ v /v/ /v/ eu, œ, œu /œ/ /ö/ 

t, tt, th /t/ /t/ o, -o, ô, au, eau /o/ /ọ/ t, tt, th /t/ /t/ o, -o, ô, au, eau /o/ /ọ/ 

d, dd /d/ /d/ o, um /ɔ/ /o/ d, dd /d/ /d/ o, um /ɔ/ /o/ 

l, ll /l/ /l/ e /ə/ /ə/ l, ll /l/ /l/ e /ə/ /ə/ 

r, rr 
/ʀ/ /r/ 

é, ê, e, -er, -ez, -é, 
-ai, j‘ai 

/e/ /ẹ/ 
r, rr 

/ʀ/ /r/ 
é, ê, e, -er, -ez, -é,  
-ai, j‘ai 

/e/ /ẹ/ 

s-, ss,  
c + i, c + y, c + e, 
ç, -ti + samohl. 

/s/ /s/ 
è, ê, 
e, -ais, -ait, -aient, 
j’aie, ei,ai-, -et, -êt 

/ɛ/ /e/ 
s-, ss,  
c + i, c + y, c + e, 
ç, -ti + samohl. 

/s/ /s/ 
è, ê, 
e, -ais, -ait, -aient, 
j’aie, ei, ai-, -et, -êt 

/ɛ/ /e/ 

z, s mezi samohl.,  
s, x – ve vázání 

/z/ /z/ 
a, -oi, â 

/a/ /a/ 
z, s mezi samohl.,  
s, x – ve vázání 

/z/ /z/ 
a, -oi, â 

/a/ /a/ 

ch / ʃ / /š/ on, om / ɔ ̃/ /õ/ ch / ʃ / /š/ on, om / ɔ ̃/ /õ/ 

g + e, g + i, g + y, j 
/ʒ/ /ž/ 

am, an 
em, en- 

/ ɑ̃ / /ã/ 
g + e, g + i, g + y, j 

/ʒ/ /ž/ 
am, an 
em, en- 

/ ɑ̃ / /ã/ 

gn 
/ɲ/ /ň/ 

in, im, yn, ym, ain, 
im, ein, -ien, -en, 
un 

/ ɛ ̃/ /ẽ/ 
gn 

/ɲ/ /ň/ 
in, im, yn, ym, ain, 
im, ein, -ien, -en, 
un 

/ ɛ ̃/ /ẽ/ 

-il, -ill /j/ /j/ oi /w/ /u/ -il, -ill /j/ /j/ oi /w/ /u/ 

c + a, c + o, c + u, 
c + souhl., -c, qu- 

/k/ /k/ 
ui 

/ ɥ / /ü/ 
c + a, c + o, c + u, 
c + souhl., -c, qu- 

/k/ /k/ 
ui 

/ ɥ / /ü/ 

g + a, g + o, g + u, 
g + souhl. 

/g/ /g/ 
i 

/j/ /j/ 
g + a, g + o, g + u, 
g + souhl. 

/g/ /g/ 
i 

/j/ /j/ 

x, cc 
/ks/ /ks/ 

 
  

x, cc /ks
/ 

/ks
/ 

 
  

x 
/gz/ /gz/ 

 
  

x /gz
/ 

/gz
/ 

 
  

Zavřené samohlásky:       e   ø   o       =      ẹ   o ̣̈   ọ 
Otevřené samohlásky:   ɛ   œ   ɔ      =      e   ö   o 
„E“, které není na konci slabiky, je vždycky otevřené. 
„Œ“ nebo „O“, které je na konci slabiky, je vždycky zavřené.  

Zavřené samohlásky:       e   ø   o       =      ẹ   o ̣̈   ọ 
Otevřené samohlásky:   ɛ   œ   ɔ      =      e   ö   o 
„E“, které není na konci slabiky, je vždycky otevřené. 
„Œ“ nebo „O“, které je na konci slabiky, je vždycky zavřené.  

é = /e/       è = /ɛ/ le petit secret   /ə/ é = /e/       è = /ɛ/ le petit secret   /ə/ 

 


